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Zápis ze zasedání oborové rady DSP Moderní dějiny střední Evropy 
12. 09. 2024, 11:00 hod.  

 

Přítomni: 

prof. PhDr. Jiří Kocian, CSc. – předseda oborové rady – online 

prof. zw. dr hab. Krystian Heffner 

prof. PhDr. Zdeněk Jirásek, CSc. 

prof. PhDr. Irena Korbelářová, Dr. 

prof. dr hab. Radosław Zenderowski 

prof. PhDr. Rudolf Žáček, Dr. 

 

Mgr. Marta Kolaříková, Ph.D. – tajemnice oborové rady 

 

1. Zahájení 

 

Předseda OR prof. Kocian přivítal přítomné členy oborové rady a seznámil je s programem 

zasedání. 

 

Program jednání: 

 

1) Zahájení zasedání 

2) Hodnocení průběhu studia studentů DSP (roční hodnotící zprávy za AR 2023/2024) 

3) Stav zpracovávaných disertačních prací s plánovaným odevzdáním k 30. 9. 2024. Projednání 

jmenování členů zkušební komise pro SDZK a obhajoby disertačních prací.  

4) Různé 

 

Program přijat bez připomínek. 

 

2. Hodnocení průběhu studia studentů DSP (roční hodnotící zprávy za AR 2023/2024) 
 

1. Dne 12. 4. 2024 obhájila dizertační práci a vykonala SZDZk Mgr. Monika Horsáková, Ph.D. 

 

2. PhDr. Mgr. Bc. Petr Častulík, plk. v.v. (školitel prof. Žáček), kombinované studium, hodnocen 

za 6. rok studia. Dle předložené roční hodnotící zprávy má veškeré zkoušky vykonány. Školitel 

velmi pozitivně hodnotil aktivní přístup studenta, jeho zapojení do projektu SGS, přípravy 

výstavy. Doktorand dokončil heuristiku a věnoval se formulování textu dizertační práce. V rámci 

výzkumu se mu podařilo významně rozšířit souhrn poznatků o historii „Slezského odboje v letech 

1938–1939“. Doktorand předpokládá, že dizertaci odevzdá do 30. 9. 2024.  

Školitel v roční hodnotící zprávě doporučuje pokračování ve studiu. 

 

Přítomní členové oborové rady souhlasí s doporučením školitele a pokračováním ve studiu. 

Pro: 6  

Proti: 0 

Zdržel se hlasování: 0 
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3. Mgr. Petr Tesař (školitelka prof. Korbelářová), kombinované studium, hodnocen za 7. rok 

studia. Dle předložené roční hodnotící zprávy zbývá vykonat zkoušku z Cizího jazyka II –

němčina. Student plánuje její vykonání v nejbližším možném termínu. Školitelka prof. 

Korbelářová seznámila členy oborové rady s výzkumnými aktivitami doktoranda. Finalizoval 

archivní rešerše a ukončil heuristiku relevantních pramenů ve státních a soukromých archivech 

na území České republiky, Polska a Rakouska. Dokončil studium a excerpce tuzemské a 

zahraniční literatury k danému tématu, především v ÖNB ve Vídni. Pracoval na kapitolách 

dizertace. V současné době probíhá dokončování textu dizertační práce, tak, aby mohla být 

odevzdána do 30. 9. 2024. Školitelka v roční hodnotící zprávě doporučuje pokračování ve studiu. 

 

Přítomní členové oborové rady souhlasí s doporučením školitele a pokračováním ve studiu. 

Pro: 6 

Proti: 0 

Zdržel se hlasování: 0 

 

4. Ing. Josef Vícha (školitelka prof. Korbelářová), hodnocen za 8. rok studia. Všechny 

zkoušky jsou vykonány. Školitelka v roční hodnotící zprávě uvedla, že student se zapojil do 

výzkumných aktivit, prováděl bádání s cílem zpracovat údaje o farnostech se zaměřením na 

oblasti současných fondů opavského a krnovského děkanátu s cílem dopracovat údaje do podoby 

specializovaných GIS map popisujících vývoj farností na sledovaném území. Podílel se na 

archivní prospekci v rámci projektu SGS 15/2024. Student dle školitelky nemá dizertační práci ve 

fázi odevzdání. Doktorand zůstává ve stavu studujících do konce platnosti akreditace DSP na 

FVP, tj. do 31. 12. 2024, má možnost pokračovat ve studiu na Filozoficko-přírodovědecké fakultě 

SU, pokud se přihlásí v rámci zveřejněných podmínek přijímacího řízení. Školitelka v roční 

hodnotící zprávě doporučuje pokračování ve studiu. 

 

Přítomní členové oborové rady souhlasí s doporučením školitele a pokračováním ve studiu 

Pro: 6  

Proti: 0 

Zdržel se hlasování: 0 

 

5. Mgr. Daniel Vymětalík (školitel prof. Janák), prezenční studium, hodnocen za 4. rok 

studia. Dle předložené roční hodnotící zprávy chybí vykonat jednu odbornou zkoušku 

Národnostní menšiny a migrace. Školitel v roční hodnotící zprávě představil aktivity studenta 

v realizovaných projektech, přípravu publikačních výstupů. Student dokončil heuristiku 

v Archivu Ministerstva zahraničních věcí, v Národním archivu a v Archivu hl. města Prahy.  

Dokončil excerpci literatury k vystěhovalectví české menšiny na Ukrajinu. Publikoval tematickou 

studii ve Slezském sborníku a dvě studie zpracované v rámci projektu Moravskoslezského kraje 

předal do tisku, dle školitele taky byla splněna kritéria projektu. Podílel se na zpracování 

pozůstalosti prof. Boráka. Rozpracována je dizertační práce.  Vzhledem k tomu, že akreditace 

DSP končí 31. 12. 2024, OR doporučuje zvážit možnost pokračovat ve studiu v rámci studijního 

programu Historie se zaměřením na české a československé dějiny na FPF SU v Opavě. Školitel 

doporučuje pokračování ve studiu. 

Přítomní členové oborové rady souhlasí s doporučením školitele a pokračováním ve studiu. 

Pro: 6  

Proti: 0 
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Zdržel se hlasování: 0 

 

3. Informování studentů ke končící akreditaci a projednání členů zkušební komise pro 

SDZK a obhajoby disertačních prací 
 

Tajemnice oborové rady sdělila přítomným, že všichni studenti DSP obdrželi ze studijního 

oddělení v průběhu akademického roku 2023/2024 informace, které se týkaly ukončení jejich 

studia a případného možného pokračování studia na Filozoficko-přírodovědecké fakultě, která 

stanovila specifické podmínky přijímacího řízení. Přítomní členové oborové rady vyzvali 

tajemnici k opětovnému oslovení studentů a zaslání informace, že je ze závažných důvodů možno 

podat přihlášku ke studiu v příbuzném programu na FPF ještě v období od 18. 11. 2024 do 20. 11. 

2024.  

Dále byly projednány návrhy na jmenování členů zkušební komise pro SDZK a diskutovány 

návrhy nezávislých oponentů dokončovaných dizertačních prací. 

   

4. Různé 
Prof. Žáček poděkoval v souvislosti s ukončením akreditace DSP Moderní dějiny střední Evropy 

a činnosti OR členkám a členům OR za jejich práci a podporu, zejména pak polským kolegům. 

Uvedl, že realizace DSP na FVP měla svůj výrazný význam pro fakultu, jistě i pro samotné 

studenty programu. Ocenil, že existuje reálná možnost pokračování ve studiu na partnerské FPF 

SU pro zájemce z řad studentů, kteří chtějí doktorské studium úspěšně završit. Poděkoval v této 

souvislosti za součinnost a podporu prof. Korbelářové, děkance FPF. Oficiálně činnost OR bude 

ukončena dnem zániku akreditace.  

 

Závěr 
Jednání oborové rady uzavřel předseda J. Kocian, poděkoval za účast a také součinnost všem 

přítomným členům a tajemnici OR při tomto jednání. 

 

Za věcnou správnost zápisu: prof. PhDr. Jiří Kocian, CSc., v. r., předseda oborové rady 

 

Zapsala: Mgr. Marta Kolaříková, Ph.D. 

 

12. 09. 2024 


